
 »ت« حرف اول تهران و ترافیک
معضلی که پایتخت را درنوردیده است؛ ترافیک همواره به عنوان یکی از مشکلات 

و معضلات تهران از سوی مردم و مسولان 
مطرح شده و به نظر می رسد این روزها 
به کلاف ســردرگمی تبدیل شده است 
که همگان از رسیدن به سرنخ آن عاجز 

مانده اند.
ت مثل ترافیــک به یکــی از معضلات 
پایتخت اشاره دارد، معضلی که سالهای 
متمادی همراه شهروندان پایتخت نشین 
بوده و مشخص نیســت این همراهی تا 
کی و کجا ادامه خواهد داشت؛ همراهی 
نامبارکی که به طورمستقیم بر کیفیت 
زندگی شــهروندان تأثیر داشته است. 
کلان شهر تهران در کنار زیبایی های ذاتی 
که دارد اما دچار غده هــا و بیماری های 
عفونی و خطرناکی اســت که اگر به آنها 
رسیدگی نشود، زندگی را درکلان شهر 
تهران وام القری کشــورهای اســلامی، 
سخت وناممکن خواهد کرد؛ ازجمله این 
مشکلات و بیماری ها می توان به ترافیک 
اشــاره کرد؛ معضلی که تمــام پایتخت 

نشینان را با آن درگیر کرده است.
معضلی که هرقشــری به فراخورخود به 
آن می پردازد، از هنرمندان، طنزپردازان، 
کاریکاتوریســت ها، نویســندگان و 
شــهروندان گرفته تا رانندگان تاکسی، 
پزشکان و همه شهروندان با ادبیات خود از 
این معضل می گویند؛ از معلم مدرسه که 
می گویدت مثل ترافیک تا راننده تاکسی 
که بعد از قفل شدن خیابان زیر لب زمزمه 
می کند؛ »از ترافیکِ خیابان خســته ام، 
از هوای شهر تهران خســته ام، ازهجومِ 
خودروها در کوچه ها، از تصادف در اتوبان 

خسته ام....«
شما هم به دلیل زندگی در تهران، تجربه 
ماندن در ترافیک و قفل شدن خیابان ها 
را داشــته اید و با آن دســت و پنجه نرم 
کرده اید؛ چه بسا ممکن است که ساعت ها 
زودتر از برنامه و یا قراری که داشته اید از 
خانه خارج شده اید تا ترافیک را پشت سر 
بگذارید و بتوانید در ساعت مقرر به کار و 

یا قرار خود برسید.
فرهنگ اســتفاده از خودرو شخصی به 
جای استفاده از حمل و نقل عمومی در 
سال های اخیر مزید بر علت شده است و با 

وجود اینکه هر ساله بخش زیادی از اعتبار 
و بودجه شهر تهران را به خود اختصاص 
می دهد، در ســال های اخیر با افزایش 
بیشتری روبرو شــده و به نظر می رسد 
هر چه پیــش می رویم برغــم وعده ها و 
شــعارها، همچنان قرار اســت ترافیک 
جانکاه را تحمل کنیم؛ امــا آیا این درد 

درمانی ندارد؟
موضوع ترافیک از جملــه چالش هایی 
است که در وعده ها و شعارهای انتخاباتی 
مدیریت شــهری و شورای شــهر نیز به 
عنوان یکــی از مهمتریــن دغدغه های 
شهر و خواسته های شــهروندان مطرح 
می شود؛ سیدجعفر تشــکری هاشمی 
رئیس کمیســیون حمل و نقل و عمران 
شــورای اســلامی شــهر تهران در این 
خصوص به خبرنگار ایرنــا گفت که کار 
ما در کمیســیون حمل و نقل و عمران 
رسیدگی به مشکلات و معضلات ترافیک 
تهران است و طرح های متعددی را در این 

خصوص در دست بررسی داریم.
وی افزود: در کمیسیون بایستی گره ها، 
مشکلات و مساله یابی های درستی را در 

موضوعات مختلف از جمله موتورسیکلت، 
دوچرخه سواری، محدوده طرح ترافیک 
و پیامدهای اجرای طرح، بازنگری طرح 
جامع ترافیک تهران و بررسی جایگاه های 

سوخت انجام دهیم.
وی افــزود: همچنیــن طرح هایی برای 
احداث تقاطع های غیرهمســطح برای 
اینکه رفت و آمدهای زیاد شهروندان را 
کاهش دهیم، از سوی خبرگان در دست 

بررسی است.
تشکری هاشــمی با بیان اینکه زمانیکه 
درباره حجم ترافیک صحبت می کنیم باید 
ببینیم که دلایل احتمالی آن چیســت، 
اظهارداشــت: موانع فیزیکــی در معابر 
نداریم که بگوییم در فلان معبر به دلایل 
فنی خودروها در ترافیک معطل ماندند؛ 
حضور پلیس نیز حضور مؤثر و پر رنگی 
است و در این خصوص هم مشکلی وجود 
ندارد اما با این وجود باید دید چرا حجم 

ترافیک ما بیشتر شده است.
رئیس کمیســیون حمل و نقل و عمران 
شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه 
دلیل مهم را در ایــن می بینم که حمل 

و نقل عمومی به شــدت ضعیف شده و 
مردم برای رفت و آمد خــود، لاجرم به 
سمت استفاده از وسیله نقیه شخصی از 
جمله موتورسیکلت و خودروهای سواری 
می روند، تاکید کرد: حمل و نقل عمومی 
ناکارآمد مهمترین دلیل مشکلات امروز 
است، نمی توانیم ضعف های حمل و نقل 
عمومــی را نادیده بگیریــم و باید به هر 

قیمتی این سامانه ها را بهبود بخشیم.
وی یادآور شــد: زمانی در شرکت واحد 
حدود ۴ میلیون نفر را بــا اتوبوس جا به 
جا می کردیــم، این جمعیــت امروز به 
کمتر از یک میلیون نفر رســیده؛ برای 
بقیه مسافران چه اتفاقی افتاده، حتماً با 
وسیله نقلیه شخصی خود تردد می کنند 
و یا اینکه زمانی در متــرو روزانه تا بیش 
از ۲ میلیون ۵۰۰ هزار نفــر را جا به جا 
می کردیم اما اکنــون به یک میلیون نفر 
رسیده و این به این معنا است که این عده 
هم با خودروهای شخصی تردد می کنند.

تشکری هاشمی دومین مساله تاثیرگذار 
در وضعیت ترافیک امــروزه را موضوع 
شرایط کرونایی دانست و افزود: بیش از 

۲ سال درگیر کرونا بودیم و مردم کمتر 
تردد می کردند و از حمل و نقل عمومی 
نیز کمتر استفاده می شد، چرا که فضایی 
بود برای شیوع بیشتر بیماری اما اکنون 
با بهبود شرایطی که اتفاق افتاده و شاهد 
کاهش بیماری و فوتی ها هستیم مردم 
دوباره به حمل و نقل عمومی روی آورند.

وی عنوان کرد: وقتی امکانات مناسب را 
برای تردد عمومی در اختیار شهروندان 
نمی گذاریم و از سوی دیگر خدمات را به 
طور حضوری ارائه می کنیم باز هم مشکل 

ترافیک خود را نشان می دهد.
رئیس کمیســیون حمل و نقل و عمران 
شورای اسلامی شــهر تهران تاکید کرد: 
معتقدم با برنامه ریزی دقیق دولت و همه 
نهادها، از جمله شهرداری تهران می توان 
بسیاری از سفرهای مردم را حذف کرد اما 
اکنون این اتفاق نمی افتد و این یک نقص 

بزرگ است.
کارشناسان اما راهکارهای اجرایی را برای 
کاهش این معضل در نظــر گرفته اند؛ از 
جمله زوج و فرد شــدن خودروها از در 
منزل، تغییر ساعت کار مدارس و ادارات، 
استفاده از مدهای مختلف حمل و نقلی 
از جمله دوچرخه وموتور سیکلت، بهبود 
و افزایــش کیفی و کمی حمــل و نقل 
عمومی از جمله متــرو و اتوبوس، بهره 
گیری از زیرساخت های شهر هوشمند و 
توسعه و ترویج استفاده از فضای مجازی 
و خریدهــای اینترنتی بــه جای حضور 
فیزیکی در شــهر، از جمله راهکارهایی 
اســت که از سوی کارشناســان مطرح 

می شود.
در کنار تمــام راهکارها و پیشــنهادات 
کاهش ترافیک امــا نمی توان نقش مهم 
شــهروندان را نادیده گرفــت؛ افزایش 
مهــارت در رانندگــی و ممانعــت از 
تخلف های رانندگی، رعایت دستور العمل 
های پلیــس، تلاش بــرای انجام برخی 
امور به طور مجازی و خودداری از حضور 
فیزیکی برای کارهایــی که می توان آنها 
را مجازی انجام داد، بررسی ساعت های 
تردد، همه و همــه از جمله کمک های 
شهروندان به کاهش بار ترافیکی خواهد 

بود.

 مرگ پایان مدیره هلدینگ عبدالباقی بود!

 زخم کاریِ »مالک« 
متروپل به روان ایران

نسل فردا / گروه جامعه
news@ naslefarda.net 

 ریزش و رخداد فاجعه برج »متروپل« در آبادان 
که فاجعه ای انسانی در این شهر را رقم زد و گویا در 
این رویداد مالک هم مرده است. عصر ایران در این 
باره می پرسد که این برج مشکل دار را چه کسی 
ساخته است؟ به ویژه آن که متخصصان پیشتر 
درباره خطر ریزش این برج هشــدارهایی داده 
بودند ولی برغم این، برج ساخته شد و این سؤال 
تقویت می شود که چه کسی می تواند تا بدین حد 
تخلف کند )طبق اســناد و مصاحبه های منتشر 
شده( و برجی لرزان بســازد و تحویل مردم دهد 
و فاجعه ای چنین بزرگ را رقم بزند؟! آبادانی ها 
البته اورا به خوبی می شناسند: حسین عبدالباقی، 
متولد 136۰، مدیــر عامل و رئیس هیات مدیره 
هلدینگ عبدالباقی و البته فردی متنفذ دراستان 
خوزستان. با مراجعه به سایت هولدینگ متوجه 
می شــویم که او ارتباطات متعددی با مسوولان 
استانی و محلی دارد، به گونه ای که برای کلنگ 
زنی و افتتاح پروژه های شخصی اش مسوولان رده 
بالای استانی هم حضور پیدا می کنند! مثلًا برای 
افتتاح همین برج »متروپل« شــخص استاندار 
وقت نیز آمده بود. گفته می شود او حتی با ساختن 
کلانتری برای نیروی انتظامی توانسته است خود 
را به عنوان »خیّر امنیت ساز« معرفی کند و لوح 
تقدیر هم بگیرد. جالب اینجاســت درســت در 
روزهایی که برج متروپل با آن وضعیت نابسامان 
و غیر اصولی ساخته می شد، عبدالباقی از سوی 
وزارت صنعــت، معدن و تجــارت دولت قبل به 
عنوان چهره ماندگار صنعت ســاختمان معرفی 
شد و لوح تقدیر گرفت! ســال 97 و در بحبوحه 
ساخت غیر اصولی برج متروپل، حسین عبدالباقی 
چهره ماندگار صنعت ساختمان شد! عبدالباقی 
علاوه بر نامیده شدن او به عنوان چهره ماندگار 
صنعت ســاختمان، در اجلاس مدیران پیشرو 
در دی ماه 1۴۰۰ نیز عنوان مدیر منتخب به وی 
تعلق گرفت )۵ ماه قبل از فاجعه متروپل(. فارغ از 
پرداختن به مصداق ها، گفته می شود بسیاری از 
همایش ها در کشور و حتی در سطح بین الملل، 
در واقع بدون آن که بار علمی داشته باشند، صرفاً 
محفلی برای زد و بند و اعطــای عناوین در ازای 
دریافت پول یا رانت و ... هســتند. کم نیســتند 
افرادی که در همایش های مختلف القاب و الواح 
مدیر نمونه و برتــر و ... گرفته اند و با آن عناوین، 
رزومه تهیه کرده و کاســبی می کنند یا دستکم 
عقده های فردی شــان را پوشش می دهند. نکته 
قابل توجه این که هلدینگ عبدالباقی، پروژه های 
متعددی را ساخته یا در دست احداث دارد. طبق 
آنچه درســایت این هلدینگ آمده، برج های دو 
قلوی متروپل )شماره ۲(، برج مسکونی پرستیژ، 
برجهای مسکونی پریمو، مجتمع تفریحی باکس 
پارک و مجتمع تجاری مهــرگان پروژه های در 
دست احداث هستند و مجتمع تجاری و پارکینگ 
طبقاتی الماس جنــوب، مجتمع تجاری الماس 
اروند، شــهرک خودرویی آبادان، مجتمع اداری 
وزرا، بازار سنتی فیدوس، مجتمع مسکونی والا 
و مجتمع مســکونی مینیاتور نیز قبلًا احداث و 
تحویل شــده اند. با توجه به حادثه اسفناک فرو 
ریختن برج متروپل، این پرسش باید به طور جدی 
درباره پروژه های ساخته شده یا در دست ساخت 
این هلدینگ مورد بررسی قرار بگیرد که آیا در این 
پروژه ها موازین و اصول ساختمان سازی رعایت 
شــده اند یا همانند متروپل، بدون رعایت اصول 
ساخته شــده اند و ممکن اســت هر کدام از آنها 
آبستن حوادث تلخی چون متروپل باشند؟ بررسی 
تخصصی ایــن پروژه ها و تأیید یا رد اســتحکام 
آنها همراه با قبول مســؤولیت، یکی از مهم ترین 
کارهایی است که مسوولان پرونده رسیدگی به 
پرونده هلدینگ عبدالباقی باید بدان توجه لازم 
را بنمایند؛ شــاید لازم باشــد پروژه ای تخلیه یا 
مقاوم سازی یا متوقف شود تا جان انسان ها نجات 
یابد. امید که قوه قضائیه، پرونده »متروپل« را به 
گونه ای رسیدگی کند که ضمن اجرای عدالت در 
این پرونده، درسی به همگان داده شود که جرات 

نکنند این گونه با جان و مال مردم بازی کنند.
 ریزش »متروپل« پایانی بر مالک

مالک و پیمانکار اصلی ساختمان که از 
متهمان بوده و دستور بازداشــت وی نیز صادر 
شــده بود و در جریان ریزش ساختمان در محل 
حضور داشت در جریان این حادثه جان خود را از 
دست داد. دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان 
خوزستان گفت: تاکنون 1۰ نفر از متخلفان پروژه 
و مسببان حادثه ریزش ساختمان متروپل آبادان 
با دستور قضایی بازداشت شــده اند. به گزارش 
میزان، صادق جعفــری چگنی درمورد جزییات 
ریزش ساختمان 1۰ طبقه اداری -تجاری متروپل 
آبادان اظهار کرد: بازداشت شدگان این حادثه 1۰ 
نفر شامل شهردار فعلی آبادان و دو شهردار سابق 
و نیز تعدادی از کارکنان شهرداری و ناظران این 
پروژه هستند و در جهت برخورد با سایر متخلفان، 
دستور بازداشــت تعداد دیگری نیز صادر شده 
است. وی به میزان، خبرگزاری قوه قضاییه گفت: 
مالک و پیمانکار اصلی ساختمان که از متهمان 
بوده و دستور بازداشــت وی نیز صادر شده بود و 
در جریان ریزش ساختمان در محل حضور داشت 
در جریان این حادثه جان خود را از دســت داد. 
دادستان عمومی و انقلاب مرکز خوزستان بیان 
کرد: همه اجساد جهت تعیین هویت، به پزشکی 

قانونی منتقل شده اند.
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 آنچه باید بزرگترهای خانواده بدانند؛ 

 5 دلیل اهمیت مدیریت مالی 
در خانواده

پریسا جمدی / گروه ترجمه 
news@ naslefarda.net 

اکثرافراد فکرمی کنند هرچه درآمد بیشتری 
داشته باشــند، کیفیت زندگی شان نیز بیشتر 
است. اما درواقع چنین نیست، مقدار دارایی فرد 
لزوماً به معنی داشتن سلامت مالی او نیست. 

مدیریت مالی کلید اصلی سلامت مالی ست.
خانواده هایــی که ســلامت مالــی دارند، به 
دستاوردهای بیشتری نیز دسترسی خواهند 
داشت، مثلاً برای فرزندانشان امکان تحصیل در 
سطوح بالا را فراهم می کنند. اما مدیریت مالی 
دارای اهمیت های دیگری نیز هست، که در این 

مقاله قصد داریم به شرح آن بپردازیم.
 اهمیت مدیریت مالی خانواده

در کل، مدیریــت مالــی شــامل فرآینــد 
بودجه بندی، هزینه کردن، پس انداز و سرمایه 
گذاری عاقلانه است. این فرآیند به مهارت های 
زیادی نیاز دارد، از ایجاد اعتماد گرفته تا ارتباط 

و حل تعارض.
در صورتی که امور مالی به درســتی مدیریت 
نشوند، خود می توانند منبع استرس در خانواده 

باشند.
چند مورد از اهمیت به کارگیری مدیریت مالی 

در خانواده عبارتند از:
1. کمک به برنامه ریــزی و رفع نیازها: زندگی 
خانوادگــی دارای نیازهای مختلفی اســت. 
مدیریت مالی علاوه بر رفع نیازهای روزانه برای 

رفع نیازهای بلند مدت نیز مؤثر است.
اکثــر خانواده ها تنهــا بر روی رفــع نیازهای 
معمولی مانند پرداخت اجاره یا اقســاط خانه 

یا خرید ماهانه تمرکز می کنند.
بااین حال بــا مدیریت مالی خــوب می توان 
نیازهای آینده را نیز برآورده کرد. مثلاً می توانید 
برای پرداخت شهریه کودکتان پس انداز کنید. 
نگذارید غافلگیر شــوید و زمانی که آمادگی 
تأمین نیازها را ندارید مجبور به رفع نیازهای 

مالی خانواده باشید.
2. افزایش نقدینگی خانــواده: خانواده هایی 
کــه مدیریت مالــی خوبی دارند بــا جزئیات 
تمام حســاب ها را نظارت می کنند، که شامل 
شناسایی منابع مختلف درآمد و هزینه اضافی 

است.
ایــن عادت های خوب نه تنها باعث می شــود 
هزینه ها قابل کنترل باشــد، بلکــه می توانند 
باعث ایجاد انگیزه در خانواده نیز شود. والدین 
می توانند بدون دستکاری منبع اصلی درآمد 

خود به فکر منابع جدید درآمد باشند.
با افزایش میزان درآمد، نقدینگی نیز بیشــتر 
می شــود. این افزایش نقدینگــی همچنین 
می توانــد خانواده هــا را به ســمت شــروع 
سرمایه گذاری یا افزایش ارزش سرمایه گذاری 

سوق دهد.
3. کمک به خانواده هنگام گرفتن تصمیمات 
مالی بزرگ: در این مسیر، خانواده ممکن است 
با تصمیمات مالی مهم مختلفی روبرو شود؛ مثل 
خریدن خانه یا فرستادن بچه ها به مدرسه ای در 
خارج از کشور. البته همه اینها مستلزم داشتن 
آمادگــی مالی با در نظر گرفتن ریســک های 
مختلف اســت. بدون مدیریت مالی درست، 
تحقق چنین تصمیماتی دشوار و نشدنی است.

4. رواج رفتارهای صرفه جویانه در خانواده: سوء 
مدیریت امور مالی در خانــواده، از عادات بدی 
مانند خرید کالا به دلیل داشتن تخفیف شروع 
می شود. صرفه جویی و پس انداز علاوه بر تأثیر 
مثبتی که بر روی بزرگسالان دارد، کودکان را 

نیز به پس انداز کردن علاقه مند می کند.
5. باعث ایجــاد امنیت مالــی در خانوادگی 
می شود: خانواده هایی که مدیریت مالی خوبی 
دارند، علاوه بر داشتن احساس امنیت، در مواقع 
سخت نیز آمادگی بیشــتری برای رویارویی با 

مشکلات مالی دارند.
گاهی اوقات رکود اقتصادی رخ می دهد و درآمد 
همیشه ثابت نیست. حتی فکر برکناری از کار 
و بیکار شــدن نیز می تواند آزار دهنده باشد. 
یا ممکن اســت اتفاقات نامطلوب دیگری رخ 
دهد، به عنوان مثال زمانی که یکی از نان آوران 
به دلیل مشکلات ســلامتی مجبور به توقف 
موقت کار می شود. خانواده هایی که از اهمیت 
و مزایای مدیریت مالی آگاه هستند، آمادگی 
بیشتری برای رویارویی با این مشکلات خواهند 
داشت. معمولاً آنها از قبل یک پس انداز برای 
روز مبادا دارند که می توانند در زمان مناسب از 

آن استفاده کنند.
Source: https://www. :منبع
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 یافته ها

سخنگوی فراکسیون آسیب های اجتماعی مجلس:

وضعیت آسیب های اجتماعی درپایتخت درمرزهشدارقراردارد
نسل فردا / گروه پارلمانی: ســخنگوی فراکسیون آسیب های 
اجتماعی مجلس، با بیان اینکه وضعیت کنونی آسیب های اجتماعی 
درپایتخت خطرناک است، شــرایط کودکان کار به ویژه کودکان 

خیابانی و معتادان متجاهر را در این شهر مشمئزکننده خواند.
علی اصغر عنابستانی در مورد انتشار اخباری از برخی مسئولان حوزه 
شــهری مبنی بر اینکه وضعیت پایتخت از نظر کنترل آسیب های 

اجتماعی مطلوب است، گفت: آسیب های اجتماعی تنها محدود به 
یک شهر نیست که بتوانیم آن را مورد ارزیابی قرار دهیم چرا که یک 
آسیب عمومی است ضمن اینکه متاسفانه آسیب های اجتماعی در 
پایتخت از بعُد تظاهر بیرونی نیز از وضعیت مطلوبی برخوردار نیست 
کما اینکه اگر وضعیت کودکان کار و معتادان متجاهر را بررسی کنیم 

بیانگر این مهم است.

 وضعیت کودکان کار به ویژه کــودکان خیابانی در تهران 
مشمئزکننده است

نماینده مردم سبزوار، جغتای، جوین، خوشاب، داورزن و ششتمد 
در مجلس شورای اســلامی، ادامه داد: البته ممکن است مسئولان 
حوزه شهری برنامه هایی برای کنترل آسیب های اجتماعی داشته 
باشند که در پی اجرای آنها تلاش کنند در این خصوص به شرایط 

مطلوبی دست یابیم.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم، یادآور شد: ما از این نوع برنامه ها 
استقبال می کنیم اما این اظهار نظر را که در شرایط کنونی پایتخت از 

وضعیت مطلوبی در خصوص کنترل آسیب های اجتماعی برخوردار 
باشد را به هیچ وجه قبول نداریم.

سخنگوی فراکسیون آسیب های اجتماعی مجلس شورای اسلامی، 
تاکید کرد: هم اکنون وضعیت کودکان کار به ویژه کودکان خیابانی در 
تهران مشمئزکننده است همچنین متاسفانه نحوه کنترل آسیب های 
اجتماعی که پنهان بوده همچون طلاق و زنان سرپرست خانوار نیز 
از شرایط خوبی برخوردار نیست و می طلبد هم مجلس و هم دولت 
برای کاهش این آسیب ها تدبیر اساسی بیندیشیم چرا که وضعیت 

کنونی آسیب های اجتماعی در پایتخت خطرناک است.

خبر ویژهخبر روز

ایسنا: صندوق بهداشــت جهانی یک ســوم از 1۸ میلیارد دلاری را که برای جبــران ناکامی های ناشی از 
همه گیری کروناویروس و مبارزه با ایدز، مالاریا و سل مورد نیاز است، جمع آوری کرده است. صندوق جهانی 
مبارزه با بیماریهای ایدز، سل و مالاریا از دریافت اولین تعهد خود از بخش خصوصی در حاشیه مجمع جهانی 
اقتصاد در داووس، خبر داد. این صندوق هدف جمع آوری کمک های مالی برای ســالهای ۲۰۲6-۲۰۲۴ را 
1۸ میلیارد دلار تعیین کرده است. جو بایدن، رئیس جمهور ایالات متحده که میزبان کنفرانس آینده خواهد 
بود، پیش از این از تعهد شش میلیارد دلاری خبر داده بود. پیتر ساندز، مدیر اجرایی صندوق جهانی مبارزه با 
بیماریهای ایدز، سل و مالاریا گفت: اختلال در مراقبت های بهداشتی ناشی از کووید-19 در سراسر جهان شاهد 
معکوس شدن روند آزمایش و درمان هر سه بیماری کشنده شده است. وی افزود: همه گیری کووید-19، جنگ 
اوکراین و وضعیت نامناسب اقتصادی بر میزان سرمایه گذاری تأثیر گذاشته است. وقتی صحبت از تخصیص 
 بودجه برای کووید-19 می شود، دولت ها در حال گذار هستند و برخی نیز اکنون برای کمک به اوکراین متعهد

 می شوند.

ایرنا: مدیرکل بهزیستی استان تهران درباره رویکرد سازمان بهزیستی برای همکاری با سازمان های مردم 
نهاد و همچنین تعطیلی خانه خورشید توضیحاتی ارائه داد. سمانه زمانی درباره رویکرد سازمان بهزیستی 
برای همکاری با سازمان های مردم نهاد بیان کرد: اگر هر سازمانی را یک سازمان سه ضلعی فرض کنیم؛ یک 
ضلع آن سازمان بهزیستی، ضلع دوم گروه هایی که با آنها کار می کنند و ضلع دیگر گروه های هدف باشند، از 
زمان شکل گیری، سازمان بهزیستی، سازمانی چهار ضلعی بوده است که ضلع چهارم آن مردم بودند لذا اگر 

بهزیستی بخواهد به طور عمومی این ضلع چهارم را حذف کند، حتماً آسیب جدی خواهد دید.
وی افزود: نگاه بهزیستی کمک و همراهی و همدلی با مردم است و تصور بنده این است که ما بدون کمک مردم 
از اساس نمی توانیم کاری انجام دهیم. مدیرکل بهزیستی استان تهران در خصوص تعطیلی سازمان مردم 
نهاد »خانه خورشید« ودرپاسخ به این سؤال که آیا سازمان بهزیستی می تواند پذیرای این موسسه باشد تا با 
سازمان همکاری کند؟، گفت: مجوز خانه خورشید از شهرداری بود. ما پذیرای هر مجموعه مردمی که بتواند 

باری از دوش مردم بردارد و در بحث آسیب های اجتماعی به ما کمک کند، هستیم.

توضیحات بهزیستی درخصوص تعطیلی »خانه خورشید«بودجه ۱۸ میلیارد دلاری برای مبارزه با ایدز، سل و مالاریا

عکس خبر 

مراسم تجدید میثاق فرماندهان، مسئولان و کارکنان نیروهای مسلح 
با آرمان های بنیانگذار کبیر انقلاب اسلامی در حرم امام خمینی )ره( 
برگزار شد.
علی حدادی اصل / خبرگزاری مهر

سازمان جهانی بهداشت )WHO( اعلام کرد که 
نیازی فوری به واکسیناسیون گسترده در برابر آبله 
میمونی وجود ندارد. یک مقام ارشد سازمان جهانی 
بهداشت گفت: این سازمان معتقد نیست که شیوع 
آبله میمونی در خارج از آفریقا به واکسیناســیون 
گسترده نیاز داشــته باشــد زیرا اقداماتی مانند 
رعایت بهداشت به کنترل شیوع آن کمک می کند. 
»ریچارد پیبادی« که رهبری تیم پاتوژنهای پرخطر 
در سازمان جهانی بهداشت در امور اروپا را به عهده 
دارد در مصاحبه ای با خبرگزاری رویترز گفته است 
که منابع فوری برای تأمین واکسن و داروهای ضد 
ویروسی نسبتاً محدود است. دولت آلمان اعلام 

کرد در حال ارزیابی گزینه های واکسیناســیون 
است، در حالیکه انگلیس تزریق واکسن را به برخی 

از اعضای کادر درمان توصیه کرده است.
مقامات بهداشت عمومی در اروپا و آمریکای شمالی 
در حال بررسی بیش از 1۰۰ مورد مشکوک و تأیید 
شده به این عفونت ویروسی هستند که در خارج از 

آفریقا شیوع پیدا کرده است.
»ریچارد پیبــادی« با بیان اینکــه اقدامات اولیه 

برای کنترل شــیوع بیماری، ردیابی ارتباط فرد 
با دیگران و ایزوله کردن اســت، خاطرنشان کرد: 
این ویروســی نیســت که به راحتی پخش شود 
و تا کنون باعث بیماری جدی هم نشــده اســت. 
همچنین واکسن های مورد استفاده برای مبارزه با 
آبله میمونی می تواند عوارض جانبی قابل توجهی 

داشته باشد.
هنوز مبدأ شــیوع این بیماری از ســوی مقامات 

رسمی تأیید نشده و یکی از مدیران ارشد آژانس 
ملل متحد نیز روز دوشنبه گفت هیچ مدرکی مبنی 

بر جهش ویروس وجود ندارد.
همچنین بنابر اعلام سازمان جهانی بهداشت، آبله 
میمونی را می توان در کشورهایی خارج از آفریقا 
که معمولاً موارد ابتلا به این ویروس شناســایی 

نمی شود، مهار کرد.
»ماریا ون کرخوف بیماری« مســئول بیمارهای 
نوظهور ســازمان جهانی بهداشت گفته است که 
این یک وضعیت قابل کنترل است. ما می خواهیم 
انتقال انسان به انسان را متوقف کنیم و می توانیم 

این کار را در کشورهای غیر بومی انجام دهیم.

سازمان جهانی بهداشت:

نیازی فوری به واکسیناسیون گسترده آبله میمونی نیست


